

# ARBEJDSGRUPPERNE

## Referat af mødet i kultur-, fritids- og skolegruppen (+børn og unge) kaldet kfs-gruppen 13.12.16

Til stede: alle. Under pkt. 1 deltog Lotte Barfod fra CLU.

Ad 1) Efter borgermødet den 7.12. om Papirøen. Skal vi gå videre med biblioteks"projektet" ? På det velbesøgte borgermøde havde bibliotek på P-øen ikke nogen fremtrædende plads. Man kan ikke udlede noget om Christianshavnernes holdning af det- men snarere af borgerpanelundersøgelsen. Biblioteksbrugergruppen refererede fra et møde med personalerepræsentanter fra biblioteket, at økonomiforvaltningen arbejder med at opstille et scenarie for udflytning af biblioteket (en effektiviseringscase). Det vil måske lønne sig for kommunen at flytte biblioteket ud til kommende lokaler på P-øen, som de selv ejer frem for lejemål i Lagkagehuset. Med disse oplysninger går vi videre til CLU. Kfs-gruppen støtter fortsat at arbejde for bibliotek på P-øen.

Ad 2) Fastlæggelse af forårets kfs-møder: tirs. 17.1.17 kl. 17, tirs. 14.2.17 kl. 17, mand. 20.3.17 kl. 19, tirs. 18.4.17 kl. 17, mand. 22.5.17 kl. 19 og mand. 12.6.17 kl. 19.

Ad 3 ) Puljeansøgninger :1. Skibenes stemmer (Lajer og Tange). Der er ansøgt om 7000kr. af 2017-midlerne. Vi finder koncerten nyskabende og indenfor vores formålsparagraf og indstiller støtte med det fulde beløb. "Skibenes stemmer" modtager også støtte fra "Kulturhavn 365" (25.000kr.).

Ad 4) Vedtagelse af lokalplanen for Science Lab (Chr. Havns Skole). Pr. 1.12. er vi blevet orienteret om, at vores "bemærkninger vedrørende lokalplanforslaget tillæg nr. 1 til lokalplan nr.240 "Prinssegade", har været forelagt Borgerepræsentationen, der den 24.november 2016 har tiltrådt Teknik- og Miljøforvaltningens indstilling vedrørende henvendelser til forslaget. Dette betyder at lokalplanen nu er vedtaget uden ændringer". Ja, det er jo en sag, som kfs-gruppen har arbejdet meget med, men ikke fik ændret på.

Ad 5) Nyt fra kfs-gruppens "under"grupper. Vedr. Trekantsgrunden/Børnebyen: Man kan undre sig over, at CLU ikke blev inviteret til den officielle rundvisning 24.11..CLU- arbejdsgruppen vedr. Trekantsbyggeriet er ikke blevet indkaldt ! Sia meddelte forældrerådets store bekymringer vedr. genhusning af skolebørn i Børnebyen, mens Chr. Havns skole bliver ombygget. Skolebørn og klubbørn overlapper på en meget u hensigtsmæssig måde hinanden om eftermiddagen med det til følge, at klubberne har mistet 50 %'s deltagelse på Chr. Havn. Forældrerådet har udfærdiget en klage, der er vedhæftet dette referat som fil. Forældrerådet peger på genhusning af skolebørn i Spejdermuseet, Orlogsmuseet, Beboerhus eller i de eksisterende pavilloner ved indskoling, der så kunne flyttes og anvendes. De usle forhold for børnene tages op i CLU, der også opfordres til at støtte op om Brobergsgade 10 som Ungehus og til at rette forespørgsel til BUF /BUU om, hvorfor fritidshjemmet i Prinssegade 10 er opsagt, mens al denne genhusningstrængsel foregår. John og Ruth skal til møde i Tilsynet den 10.1.. Her vil vi tage forringelser på Chr. Havns Bibliotek op. (Der er ikke længere bemandede om søndagen, der er stigende balladeproblemer både i den bemandede og den ubemandede tid). Den eventuelle udflytning af biblioteket til P-øen vil også komme op på tilsynsmødet.

Ad 6) Bydelsplansstatus. Den 19.1. vil der være borgermøde om sagen, hvor kfs-gruppens 4 punkter vil være i spil i workshoppen. FU tilrettelægger borgermødet. Kfs-gruppen medlemmer deltager med så mange som muligt.

Ad 7) Nye valgmetoder til lokaludvalgene. Tages op næste gang (tidsnød). Valgmetoder skal drøftes igen i CLU, ligesom Vesterbros lokaludvalg har givet mening til kende om Asbjørns oplæg.

Ad 8 ) Evtl.. Der var kommet et tilbud fra en herre, der har lavet en "TV-slam udsendelse" om unge i Vanløse. Han tilbyder at ville lave noget tilsvarende om og med unge fra Chr. Havn. Vi inviterer ham til vores næste kfs-gruppemøde. (Se mailen fra Christian, som jeg videresender til jer andre i kfs-gruppen).

Næste møde i kfs-gruppen er 17.1.17 kl. 17.

Ref. af Ruth

## Christianshavns Lokaludvalg, Miljøgruppen

Indkaldelse til arbejdsgruppemøde tirsdag 6/12-2016 kl. 15-17 i Beboerhuset, Dronningensgade 34.

### Dagsorden

1. Fastlæggelse af dagsorden, herunder rækkefølge af emnerne
2. Lommepark i Johan Semp's Gade
3. Godkendelse af referat fra sidste Miljøgruppemøde
4. Sidste Lokaludvalgsmøde
5. Miljøpunkt, orientering
6. Bydelsplan 2017
7. Ren Vold
8. Opgaver / Idéliste
9. Næste møde
10. Meddelelser
11. Eventuelt

Markeringen '→' angiver, at teksten udgør referatet.

### **Ad 1, Fastlæggelse af dagsorden, herunder rækkefølge af emnerne**

#### **Ad 2, Lommepark på Johan Semp's Gade**

Opfølgning på mødet torsdag 3. november. Se noter fra mødet, som er udsendt til mødedeltagerne.

- Vi diskuterede om vi skulle droppe sagen, men var enige om at fortsætte sammen med beboere i området og beskrive et bydelsplan-projekt, som kan accepteres af beboerne. Vi holder næste møde tirsdag 10/1 kl. 14 hos Åse, så vi kan se området. Kirsten kontakter Niels, for at aftale nærmere.

#### **Ad 3, Godkendelse af referat fra sidste Miljøgruppemøde**

Referat fra Miljøgruppens møde 11/10-2016 – godkendt

#### **Ad 4, Sidste Lokaludvalgsmøde**

Sidste møde var 30/11 og referat ligger her: <https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater>

#### **Ad 5, Miljøpunkt, orientering**

Driftstøtteaftalen – status. Årsplanen for 2017 er udarbejdet af Miljøpunkt og skal godkendes af de to lokaludvalg på de førstkommende møder i december

- Driftstøtteaftalen er godkendt af begge lokaludvalg. Kirsten sender udkast til Årsplan til Miljøgruppen.

#### **Ad 6, Bydelsplan 2017**

- Lokaludvalget afholder møde 19. januar, hvor der diskuteres byudvikling, og hvor emnerne til bydelsplanen helst skal foreligge klar. Vi vil arbejde for det. Kirsten har udtrukket teksten fra bydelsplan 2013 for emnerne 1, 3 og 4, som er sendt til gruppen. Vi var på mødet ikke helt sikre på, hvordan de forrige forslag lød.

Vi arbejder videre med følgende:

1. **Skt. Annæ Gade** m.fl. som sivegader, hvor fodgængere, cyklister og biler må færdes og tage hensyn til hinanden, som ved parallelstrøget – herunder ændret belægning på gaden (Bydelsplan 2011 og Bydelsplan 2013)  
→ Vi ønsker ikke at fremme cafe-livet i gaden a la foran kirken men ønsker at bevare de originale gamle smalle gader. Kommunen ønsker ikke at lave sivegader a la Strødet. Jane arbejder videre med dette
2. Flere gratis bycykler/**ladvogne til låns** (Bydelsplan 2011) Poul N er imod dette punkt.  
→ Der ønskes en udlånsordning administreret og finansieret af kommunen. Kirsten arbejder videre med dette
3. Begrønning og trafiksanering af **Bodenhoffs Plads** og Burmeistergade (Bydelsplan 2013) – Susanne kan sikkert orientere om arbejdet, der sker. Er der behov for et offentligt møde, hvor især beboerne ved Bodenhoffs Plads deltager? Hvis ja, skal lokaludvalget ansøges om penge og der skal udpeges 1-2 personer til at arrangere mødet sammen med sekretariatet. Susanne Vestergaard arbejder med dette.  
→ Susanne arbejder videre med dette sammen med to fra Lejerbo og en fra Kanalhuset. De har lavet en løs skitse, som Susanne forklarede: p-pladser langs fortovet ved Lejerbo rykkes ud, og der anlægges en cykelsti fra bolværket og til Prinsessegade med afsavede brosten. Store plantekasser med træer og roser placeres langs fortovet og ved kajen, og der fjernes to p-pladser ved kajen. Midt på pladsen laves bed med buske, træer m.v. men uden bænke. Fortovet langs Lejerbo belægges med fliser, så det fremgår, at det er et fortov (er asfalteret i dag). Susanne kontakter sekretariatet for at få hjælp til visualisering

## Christianshavns Lokaludvalg, Miljøgruppen

4. **Grøn sti** fra Langebro til Refshaleøen - Etablering af Den Grønne Rute: Stisystem på voldanlægget (Bydelsplan 2011 og Bydelsplan 2013)
  - ➔ Skal vi gå videre med dette? Noma har købt søminen. Christiania holder deres yderste bastion, Frederiks Bastion, tilgængelig som naturområde, men ikke åbent for masseturisme, for at dyrene kan have et roligt sted. Derfor vil en gangsti forstyrre området. En folder kunne måske angive, at man kan gå ud på Refshalevej inden Frederiks Bastion. De to yderste bastioner Charlotte Amalies Bastion og Quintus Bastion er private områder og svære at komme til ...
5. **Lommepark** Johan Semp's Gade – i tæt samarbejde med beboere på Christiansbro. Niels vil gerne arbejde med dette
  - ➔ Kirsten kontakter Niels for at høre, om vi kan lave et forslag med f.eks. roser og vedbend langs den hvide mur og eventuelt lidt mere. Vi tager det op på vores næste møde hos Åse.

Eventuelt vil vi også arbejde videre med et emne, der inkluderer:

- Flere grønne oaser – vi tilføjer stille-steder (Bydelsplan 2011)
  - Bedre opholds- og siddefaciliteter (Bydelsplan 2011)
  - Åbne pladser og **legepladser** (Bydelsplan 2011) – Man kan lave adgangen til de private legepladser offentligt ved at samarbejde med Københavns kommune om ændringer i anlæg og vedligehold. En arkitekt fra Valby Miljøpunkt lavede omkring 2010 en liste over Private/Offentlige legepladser. Kirsten kontakter Valby Miljøpunkt/Lokaludvalg for at få informationer om systemet
    - ➔ Kirsten er i gang med at få fat i Valby Lokaludvalgs miljømedarbejder
  - Flere blomsterkummer og små lommeparker på vejareal (Bydelsplan 2011)
- Nedenstående emner vil vi, hvis vi får ressourser til det, også gerne arbejde med:
- Krav om lavenergi i nybyggeri (Bydelsplan 2011) Bente ser på hvad kravene er i dag og hvad der kan forbedres?
    - ➔ Bente undersøger
  - Forbedring af vandmiljø i Stadsgraven (Bydelsplan 2011 og Bydelsplan 2013) Hvad er udestående her?

### **Ad 7, Ren Vold**

Ren Vold bliver lørdag 11. marts 2017. Forberedelser starter nu. Salen i Beboerhuset er reserveret og trailer med snappere, poser, veste mm er reserveret i TMF. Vi skal have dannet en arbejdsgruppe.

- ➔ Peter fra DN har spurgt, om vi skal samarbejde mere, end vi gjorde sidst. Vi blev enige om, at arrangementet er Christianshavns Lokaludvalgs og Miljøpunktets arrangement, men at vi gerne, ligesom sidst, nævner samarbejdet med DN ligesom vi også samarbejder med TMF, Teknisk Forvaltning. DN må meget gerne medbringe poser og veste m.v. med navn på, og DN må meget gerne annoncere internt, at alle er velkomne på dagen (dvs intet økonomisk samarbejde).

Vores arbejdsgruppe vil bestå af Marie, Bente, Kirsten og Sabine, og er åben for alle. Kirsten indkalder til møde.

### **Ad 8, Opgaver / Idéliste**

1. Marie: beplantning på metro-vente-huset (vedbend) eller drivhus og metro-elevator-huset (rådhusvin)
2. Jane: et bog-bytte-sted. Jane og Kirsten så et trekantet byttehus på Søndre Boulevard med ting, som man bare kunne tage og lægge. Huset vedligeholdes af Settlementet.
3. Fortovshaver: se 5-siders pjec her: [http://kk.sites.itera.dk/apps/kk\\_pub2/pdf/1507\\_cbJXsoh42a.pdf](http://kk.sites.itera.dk/apps/kk_pub2/pdf/1507_cbJXsoh42a.pdf)
4. Byhaver a la Schifters
5. Cykeloprydning, se 5-siders pjec her: <http://www.kk.dk/artikel/saadan-faar-du-hjaelp-til-cykeloprydning> hvor du trykker på teksten "folderen om cykeloprydning"
6. Dieseldrevne turbåde i kanalerne
7. Fortovsrensning – kommunen kræver nu flere penge fra ejerne for at fjerne ukrudt. Poul N kan nok give status
  - ➔ Indre By Lokaludvalg har sendt indsigelse til TMF, som vil overveje ordningen igen og vil anbefale TMU, Teknik og Miljø Udvalget, at ordningen bevares som nu uden at ukrudt fjernes. Poul Cohrt vil give status

### **Ad 9, Næste møde**

Miljøgruppens møder holdes **normalt** een gang om måneden tirsdag kl. 15-17, 15 dage før lokaludvalgsrådet i lokaludvalgets lokale i Beboerhuset, Dronningensgade 34, 1420 Kbh K.

Miljøgruppen møder i 2017 bliver: 10/1, 7/2, 14/3, 11/4, 16/5, 6/6, 15/8, 12/9, 10/10, 14/11, 5/12.

- ➔ Næste møde holdes hos **Åse** Gørsing, Wildersgade 6A, 2.th. kl **14-16**.

### **Ad 10, Meddelelser**

- Vi har fået en henvendelse vedr grønne kanter langs begge sider af kanalen mellem Torvegade og Sant Annæ Gade. Se også artikel i Christianshavneren. Kirsten har endnu ikke taget kontakt til personerne
- ➔ TMF har sendt en oversigt til alle lokaludvalg og Miljøpunkter over de miljø-aktiviteter, som forvaltningen gerne vil samarbejde om i 2017. Se mail fra Kirsten 1/12.

## Christianshavns Lokaludvalg, Miljøgruppen

### Ad 11, Eventuelt

Hvornår holder Miljøgruppen julefrokost ? → ingen afklaring, men måske i januar.

### Medlemmer:

Navn	Deltager
Kirsten V Andersen – tovholder	Ja
Anne Poulsen, Sofiebadet	Ja
Bente Fog-Møller	Ja
Christina Andersen	
Jane Lythans	Afbud
Jørgen Bjødstrup	
Kirsten Hanson	Ja
Line Bjarnhof	
Marie Markus	Ja
Niels Bang Christensen	
Poul Nielsen	Ja
Susanne Vestergaard, Lejerbo	Ja
Åse Gørsing	Ja
<b>CC til:</b>	
Christian Christensen, sekretariatet	
Erling Ekegren	
Jens Brandt Sørensen (vedr. lommepark)	
Julie Swane	
Mette Nielsen	
Miljøpunkt Indre By – Christianshavn	
Peter Alving, DN (vedr. Ren Vold)	
Poul Cohrt	
Sabine Sørensen, Miljøpunkt Indre By - Christianshavn	
Sia Boesen	
Thorben Nielsen	

*(Medlemmer er deltagere i Miljø-gruppen. CC er de personer, som informeres eller som ønsker at være orienteret om Miljøgruppens arbejde)*

## Christianshavns Lokaludvalg, arbejdsgruppen for Byplan, Trafik og Havn

Dagsorden for arbejdsgruppemøde tirsdag den 6.12. kl. 17-19  
Beboerhuset, Dronningensgade 34

### Medlemmer:

Erling Ekegren	
Jens Brandt Sørensen	
Jens Loft Rasmussen	
Jutta Helles	
Nina Højsteen	
Poul Brorson	
Poul Nielsen	
Svend Aage Schiermacher	
Tage Henningsen	
<b>Cc til:</b>	
Christian Christensen	
Jane Lythans	
Miljøpunkt Indre By – Christianshavn	
Poul Cohrt	
Ulla Bo Skovvart	
Kirsten V Andersen	

### Dagsorden

1. Nuværende og kommende lokalplansager på Christianshavn – oplæg TMF
2. Lokalplan for Papirøen – vi drøfter Lokaludvalgets svar vedr. masterplanen samt forvaltningens kommentarer i indstillingen til BR den 10.11.  
se <https://www.kk.dk/indhold/borgerrepraesentationens-modemateriale/10112016/edoc-agenda/6afbfd07-dd5e-4a53-a25b-f1bd2ae9832a/ce773888-3e0b-4e3e-a6a0-85e377d25b2d>
3. Bydelsplan 2017-2021 for Christianshavn – status for arbejdet
4. Referater og information fra CLU og øvrige arbejdsgrupper
5. Eventuel

Ad 2. Borgermødet holdes den 7.12. kl. 18-20.30 på Arkitektskolen. Papirøgruppen har foreslået tematiserede paralleldrøftelser (ex. Bolig typer inkl. Plejeboliger, Vandkanten og det maritime, Offentligt tilgængelige tilbud (4000 kvadratmeter kommunalt samt 6000 kvadratmeter privat), Trafik samt Arkitektur. Mødet slutes med plenum.

Ad 3. Vi har besluttet, at fokusere på:

1. Almene boliger, for at få større mangfoldighed i bydelen – hedder nu boliger – Poul Corht udarbejder oplæg
2. Midlertidige aktiviteter på Refshaleøen
3. Erhvervsudvikling og arbejdspladser
4. Trafik
5. Arkitektoniske spilleregler

**Erling**

Referat af møde i INFO-gruppen onsdag den 14.12.2016

Deltagere: Asbjørn, Jette A, Lis, Lotte og Jette P

Afbud fra Ulla

### 1. Evaluering af juletræstænding

Pyntning af træet, efter det i nogle år har været Børnecafeen, der har fremstillet pynten, overvejer vi til næste år at finde en børnehave, der har lyst til at deltage.

Vi har et stort behov for praktisk hjælp. Vi vil næste år i september invitere firmaer og butikker i nærheden af Torvet til et møde med henblik på et samarbejde om arrangementet.

Vi er ganske utilfredse med elektrikerfirmaet – de leverede ikke det aftalte på dagen, og de første dag lyste træet hele døgnet. Derudover har det været uden strøm to gange, hvor reparation har taget lang tid.

Borde med gløgg, kakao og juleboller skal dækkes af med et stort banner, så vi undgår, at folk forventer uddeling inden, vi har afsluttet dansen om juletræet.

I det store og hele et fint arrangement, som vi fik mange positive meldinger om.

### 2. Nytårskur

Jette bestiller drikkevarer i Beboerhuset svarende til forbrug sidste gang. Musik – Asbjørn har en aftale med Anne Eltard afventer besked om hvor mange, de kommer. De skal spille fra ca. 21.00 – 22.30 uden pause.

Nytårstaler bliver formanden for Sejlklubben Lynetten.

Kort info fra tre arbejdsgrupper:

Bydelsplan v/Asbjørn

Papirøen om "kulturhus/bibliotek" v/Ruth

"Støj på Havnen" v/Ulla

Jette kontakter Ruth og Ulla.

Lokaludvalgets forskønnelsespris uddeles.

Vi har behov for praktisk hjælp til afvikling af Nytårskuren, vi skal være 10 – 12 personer til forberedelser. Er det ikke muligt på LU-mødet den 21.12. at få bindende tilsagn fra aktive hjælpere, må vi betale os fra det og forhøje budgettet tilsvarende.

### 3. Hjemmesiden

Marie i sekretariatet er i gang med at opgradere hjemmesiden til ny CMS. I den forbindelse har Marie sendt nogle forslag til nyt logo og banner. Vi vil bibeholde det nuværende logo og banner. Jette har sendt mail til Marie med vores beslutning.

### 4. Workshop DUOP

Vi deltager i workshop med DUOP mandag den 19.12. Hvor vi skal diskutere muligheder for diverse info-materiale til CLU's arrangementer.

5. **Næste møde**

Vi mødes til spising hos Lotte fredag den 27. januar 2017 kl. 18.00.

Jette.